

Information on Bursaries/Loans 2019/20 **助學金及免息貸款資料 2019/20**

Eligibility 申請資格

- ◆ Bursaries and loans are only applicable to full-time local students with financial hardship, i.e. it does not cover students staying in Hong Kong holding student visas.
助學金及貸款只適用於有經濟困難的本地全日制學生，即不包括持有香港學生簽證的留學生。
- ◆ Bursaries are only available for applicants who are recipients of means-tested student financial assistance from Student Finance Office (SFO), i.e. the Tertiary Student Finance Scheme – Publicly-funded Programme (TSFS) / Financial Assistance Scheme for Post-secondary Students (FASP).
助學金只供已獲取經學生資助處家庭入息及資產審查批核學生資助之同學申請(即『學年資助專上課程學生資助計劃(TSFS) / 專上學生資助計劃(FASP)』)。
- ◆ For applicants who have not received the notification of result for means-tested student financial assistance (i.e. TSFS/FASP) from Student Finance Office (SFO) by the time they apply, they are not eligible to apply for Bursary. The applicants who do not receive grant could still submit an application using our in-house form but only interest free loans may be offered.
如申請人在申請助學金時仍未收到學生資助處經家庭入息及資產審查批核之學生資助結果(即『學年資助專上課程學生資助計劃 / 專上學生資助計劃』)，申請人則不符合申請助學金。唯申請人可申請免息貸款。

Application Period 申請日期

- ◆ The application period is normally in September / January.
通常為九月及一月接受申請。

General Bursaries 一般助學金

1. **Apple Daily Charitable Foundation Student Aid Program 蘋果助學金**

Eligibility: Students aged 25 or below undertaking their first full-time undergraduate programme

申請資格： 25 歲或以下全日制學士學位課程 (首個學位) 之學生

Value per bursary 助學金金額： HK\$5,000

2. **Hsin Chong - K.N. Godfrey Yeh Education Fund Bursary 新昌一葉庚年教育基金助學金**

Eligibility: Full-time UGC-funded programme students

申請資格： 大學教育資助委員會資助的全日制課程之學生

Value per bursary 助學金金額： HK\$8,000

3. **The Helena May Bursary 梅夫人婦女會助學金**

Eligibility: Full-time undergraduate or higher diploma programme students

申請資格： 全日制教育學士學位課程畢業年之學生

Value per bursary 助學金金額： HK\$10,000

4. **Ms. Lai Shim Bursary 黎嬋女士助學金**

Eligibility: Full-time final year students from the Bachelor of Education Programmes

申請資格： 全日制教育學士學位課程畢業年之學生

Value per bursary 助學金金額： HK\$5,500

5. **Dr. Lam Kin Chung Bursary 林健忠博士助學金**

Eligibility: Full-time undergraduate or higher diploma programme students

申請資格： 全日制學士或高級文憑課程之學生

Value per bursary 助學金金額： HK\$5,000

6. **Simon Suen Foundation Bursary 孫少文基金會助學金**

Eligibility: Full-time UGC-funded UG students of the below programmes are eligible

申請資格： 大學教育資助委員會資助的以下全日制課程之學生

(A5B060, A5B063, A4B067 – Chinese Major, A4B068 – Visual Arts Stream, A5B081, A5B083, A4B087)

Value per bursary 助學金金額： HK\$5,000

7. **Zheng Ge Ru Foundation Bursary 鄭格如基金助學金**

Eligibility: Full-time undergraduate programme students

申請資格： 學士學位課程之學生

Value per bursary 助學金金額： HK\$6,000

The information is subject to change without notice.

所有資料如有更改，恕不另行通知。

8. **The EdUHK Bursary for Students with Disabilities 香港教育大學殘疾學生助學金**
Eligibility: Full-time UGC-funded programme students with disabilities
申請資格： 大學教育資助委員會資助的全日制課程之殘疾學生
Value per bursary 助學金金額： HK\$6,000
9. **Bank of China (Hong Kong) Bursary 中銀香港助學金**
Eligibility: Full-time undergraduate programme students
申請資格： 全日制學士課程之學生
Value per bursary 助學金金額： HK\$5,000
10. **Cheung Mui Sang Bursaries 張梅生助學金**
Eligibility: Full-time UGC-funded undergraduate programme students
申請資格： 大學教育資助委員會資助的全日制學士學位課程學生
Value per bursary 助學金金額： HK\$10,000
11. **Dickson Shang Bursaries 尚達人助學金**
Eligibility: Full-time UGC-funded undergraduate programme students
申請資格： 大學教育資助委員會資助的全日制學士學位課程學生
Value per bursary 助學金金額： HK\$5,000
12. **Grantham College of Education Past Students' Association Bursary
葛量洪教育學院校友會助學金**
Eligibility: Full-time programme students
申請資格： 全日制課程之學生
Value per bursary 助學金金額： HK\$5,000
13. **Professor Frank Fu Bursaries 傅浩堅教授助學金**
Eligibility: Full-time UGC-funded undergraduate programme students
申請資格： 大學教育資助委員會資助的全日制學士學位課程學生
Value per bursary 助學金金額： HK\$5,000
14. **Star Light Bursary 星火助學金**
Eligibility: Full-time undergraduate, associate and higher diploma programme students
申請資格： 全日制學士、副學士或高級文憑課程之學生
Value per bursary 助學金金額： HK\$5,000

15. **Simon K. Y. Lee Bursary for Early Childhood Education** 李國賢基金會幼兒教育助學金
Eligibility: Higher Diploma in Early Childhood Education Students
申請資格： 幼兒教育高級文憑課程學生
Value per bursary 助學金金額： HK\$5,000
16. **Simon K. Y. Lee Bursary for Early Childhood Education** 李國賢基金會幼兒教育助學金
Eligibility: Bachelor of Education (Honours) (Early Childhood Education)
申請資格： 幼兒教育榮譽學士課程學生
Value per bursary 助學金金額： HK\$10,000
17. **Easyknit Bursary for Students with Disabilities** 永義殘疾學生助學金
Eligibility: Full-time undergraduate or higher diploma programme students
申請資格： 全日制學士或高級文憑課程之學生
Value per bursary 助學金金額： HK\$6,500

Hall Bursaries 助宿金

1. The EdUHK Hall Bursary 香港教育大學助宿金

Eligibility: Full-time UGC-funded programme students residing in student hall in 2019/20

申請資格：於 2019/20 年度入住宿舍的大學教育資助委員會資助的全日制課程學生

Value per bursary 助學金金額：

HK\$6,455	Students residing in standard student bedroom for the whole academic year 全學年入住標準學生房的學生
HK\$4,515	Students residing in budget triple room for the whole academic year 全學年入住三人房的學生
HK\$2,765	Students residing in standard student bedroom for the first semester 第一個學期入住標準學生房的學生
HK\$1,935	Students residing in budget triple room for the first semester 第一個學期入住三人房的學生
HK\$3,690	Students residing in standard student bedroom for the second semester 第二個學期入住標準學生房的學生
HK\$2,580	Students residing in budget triple room for the second semester 第二個學期入住三人房的學生

Remarks: Priority would be given to students residing in hall for the whole academic year.

註：全學年入住宿舍的學生將獲優先考慮。

- Only eligible for students from Postgraduate Diploma in Education (PGDE) / Higher Diploma in Early Childhood Education (HDECE) programmes / students who have not applied the Tertiary Student Finance Scheme (TSFS) or Financial Assistance Scheme for Post-secondary Students (FASP)
只供就讀學位教師教育文憑(PGDE) / 幼兒教育文憑(HDECE) / 沒有申請資助專上課程學生資助計劃 (TSFS) 或專上學生資助計劃 (FASP) 的同學申請)

The information is subject to change without notice.

所有資料如有更改，恕不另行通知。

Language Immersion Bursaries 語文沉浸助學金

1. Shun Hing Education and Charity Fund – Language Immersion Bursary

信興教育及慈善基金 – 語文沉浸助學金

Eligibility: Full-time students who have attended / will attend compulsory overseas / Mainland language immersion programme in the 2019/20 academic year with overall GPA 3.00 or above.

申請資格：

已經或將於 2019/20 學年參與必修海外或內地語文沉浸課程，而總平均積點不低於 3.00 的全日制學生

Value per bursary 助學金金額： HK\$5,000

Remarks: Priority would be given to students who attend compulsory English language immersion programme. 註：參與必修海外英語沉浸課程的學生獲優先考慮。

2. Evelyn Yee-fun Man Bursary

文綺芬助學金

Eligibility: Full-time education-major undergraduate students who have attended / will attend compulsory overseas / Mainland language immersion programme in the 2019/20 academic year.

申請資格：

已經或將於 2019/20 學年參與必修海外或內地語文沉浸課程的全日制教育學士學位課程學生

Value per bursary 助學金金額： HK\$5,000

Remarks: Priority would be given to students who attend compulsory English language immersion programme. 註：參與必修海外英語沉浸課程的學生獲優先考慮。

Interest-free Loan 免息貸款

1. Sing Tao Charitable Foundation Students' Loan 星島慈善基金貸款

Eligibility: Full-time students

申請資格：全日制學生

Value per loan 貸款金額： HK\$23,000 (UG programme students 學士學位課程學生)
HK\$10,000 (HD programme students 高級文憑課程學生)
Subject to individual cases 根據各申請而定

Remarks: Shortlisted applicants will be required to submit the scheme-specific form in addition to the general application form.

註：經遴選後的申請人須遞交該貸款之申請表。

2. Winsor Education Foundation Students' Interest-free Loan 南聯教育基金學生免息貸款

Eligibility: Full-time UGC-funded undergraduate and higher diploma programme students

申請資格：大學教育資助委員會資助的全日制學士學位及高級文憑課程之學生

Value per loan 貸款金額： HK\$20,000 (UG programme students 學士學位課程學生)
HK\$10,000 (HD programme students 高級文憑課程學生)
Subject to individual cases 根據各申請而定

Remarks:

- ♦ *Shortlisted applicants will be required to submit the scheme-specific form in addition to the general application form.*
- ♦ *The Foundation will consider waiving the repayment of loan in full or in part in recognition of borrower's academic achievements and involvement in community services.*

註：

- ♦ 經遴選後的申請人須遞交該貸款之申請表。
- ♦ 教育基金會考慮全部或部分豁免貸款人須償還之貸款，以示對貸款人的學業成績及社會服務參與的認可。